
Referat 

 

Møde i Rådet for Energieffektiv Omstilling (REO)  
Torsdag d. 19. juni 2025 kl. 13:00-14:30 
Mødet blev afholdt i Klima-, Energi- og Forsyningsministeriets departement, Holmens 

Kanal 20, 1060 København.  

 

Deltagere: 

Rådet for Energieffektiv Omstilling:  

1. Peter Trillingsgaard Forperson for Rådet for Energieffektiv Omstilling  

2. Henrik Lindved Bang Bygherreforeningen 

3. Inge Nilsson  CONCITO 

4. Vibeke Borch Henning Danmarks Almene Boliger (BL) 

5. Thøger Lautrup Knøss Dansk Erhverv 

6. Søren Magnussen  Dansk Fjernvarme 

7. Elly Kjems Hove  Dansk Industri  

8. Thor Larsen-Lechuga Danske Arkitektvirksomheder  

9. Sidse Buch  Danske Byggefag 

10. Sandra Hjort  Drivkraft Danmark 

11. Mathias Green  EjendomDanmark 

12. Søren Dyck-Madsen Energiforum Danmark 

13. Henrik W. Petersen Fagbevægelsens Hovedorganisation 

14. Christian Sand  Forbrugerrådet Tænk 

15. Majbritt Juul  Foreningen af Rådgivende Ingeniører 

16. Frederik Fenger Petersen Kommunernes Landsforening 

17. Thomas Uhd  Green Power Denmark 

18. Lau Raffnsøe  Rådet for Bæredygtigt Byggeri 

19. Britt Dam  Rådet for Grøn Omstilling 

20. Anders Gerhard Jørgensen SYNERGI 

21. Rikke Schjødt Christensen TEKNIQ 

22. Henning Bo Madsen VedvarendeEnergi 

23. Lennart Østergaard VELTEK 

Energistyrelsen og KEFM’s departement: 

1. Jens Christian R. Olsen DEP 

2. Christian Dybro  DEP 

3. Vincent Rudnicki  ENS 

4. Nina Helene Hilbard ENS 

5. Sune Flemming Jørgensen ENS (ref.) 

Yderligere deltagere: 

1. Lars Aagaard  Klima-, energi- og forsyningsminister 

2. Sophie Graabirk  Dansk Industri (koordinator for forpersonen) 

Afbud: 

1. Hanne Ullum  Bygherreforeningen (suppleant deltog) 

2. Michael Nielsen  CONCITO (suppleant deltog) 

3. Tine Skovlund   Dansk Fjernvarme (suppleant deltog) 

4. Lea Trier Krøll  Danske Byggefag (suppleant deltog) 

5. Michael Mücke Jensen Drivkraft Danmark (suppleant deltog) 
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6. Jan Ellebye  EjendomDanmark (suppleant deltog) 

7. Dorte Nørregaard Larsen Energiforum Danmark (suppleant deltog) 

8. Lærke Cecilie Bjerre  KL (suppleant deltog) 

9. Simon Horsholt   Landbrug & Fødevarer 

10. Helene Dyrhauge  Roskilde Universitet 

11. Bjørn Strøm  SMVdanmark 

12. Katrine Bjerre Eriksen SYNERGI (suppleant deltog) 

13. Troels Hartung  TEKNIQ (suppleant deltog) 

14. Gunnar Boye Olesen VedvarendeEnergi (suppleant deltog) 

1. Brian Vad Mathisen  Aalborg Universitet 

 

1. Præsentation af kommende processer og REO’s kommende arbejde 

Kommende politiske processer vedr. energieffektivitetsdirektivet (EED), 

bygningsdirektivet (EPBD) og Forsyningsdigitaliseringsprogrammet (FDP) blev kort 

præsenteret af kontorchef Vincent Rudnicki fra Energistyrelsen. Slides er efter mødet 

blevet sendt rundt til mødedeltagerne.  

 

Herefter havde rådsmedlemmernes mulighed for at kommentere på 

prioriteringslisten, forpersonskabet havde udarbejdet som opfølgning på rådsmødet d. 

3. april 2024. Prioriteringslisten fungerer som oplæg til kommende arbejder. Generelt 

var der opbakning til listen fra rådsmedlemmerne med få tilføjelser eller 

bemærkninger. 

 

2. Ministeren deltager: dialog mellem REO og ministeren om kommende 

arbejde 

Ministeren indledte med overordnede tanker om REO’s kommende arbejder. 

Ministeren anerkendte et godt valg af emner i prioriteringslisten, og 

rådsmedlemmerne blev opfordret til at have fokus på afvejninger, graduering og 

forskelligheder, når de skulle udarbejde anbefalinger.  

 

Herefter opridsede ministeren de vigtigste kommende arbejdsopgaver ifm. Danmarks 

formandskab i EU. Afslutningsvist opfordrede han branchen til at hjælpe Danmark 

under formandskabet, og så håbede han, han ville have mulighed for at deltage i et 

rådsmøde ultimo 2025 eller primo 2026.  

 

3. Opfølgning på ministerens deltagelse og drøftelse af REO’s kommende 

arbejde 

Rådsmedlemmerne drøftede mulighederne for at få nedsat en eller flere 

arbejdsgrupper, som kan følge op på tidligere nævnte prioriteringsliste. 

 

Rådsmedlemmerne blev adspurgt, om de ville deltage i konkrete arbejdsgrupper. Hvis 

man er interesseret i at deltage i én eller flere af nedenstående arbejdsgrupper, så 

skriv venligst til tovholderen – eller reo@ens.dk hvis arbejdsgruppen endnu ikke har 

en tovholder – senest d. 14. august 2025. Arbejdsgrupperne står som udgangspunkt 

selv for at organisere arbejdet.   

 

mailto:reo@ens.dk
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Proces: arbejdsgrupperne forventes at kunne foretage første afrapportering til næste 

rådsmøde d. 25. september, og præsentere det færdige arbejde ved følgende 

rådsmøde, som forventes afholdt medio december.  

   

Fleksibilitet og digitalisering: 

Følgende organisationer ville gerne deltage i en arbejdsgruppe: 

• Green Power Denmark (Thomas Uhd er tovholder) 

• Dansk Erhverv 

• Forbrugerrådet Tænk 

• Dansk Industri  

• Danmarks Almene Boliger (BL) (skal konferere med baglandet) 

 

Finansiering af energieffektiviseringer    

• EjendomDanmark  

• Energiforum Danmark 

Det blev desuden foreslået, at REO sparrer med en finansrelateret organisation, hvis 

sådan en organisation kan give arbejdsgruppen meningsfulde inputs uden at 

organisationen selv sidder med i arbejdsgruppen.  

Elektrificering af varmesektoren 

• Dansk Fjernvarme 

• TEKNIQ 

• Fagbevægelsens Hovedorganisation 

• VELTEK 

 

Bygningsdirektivet og solceller 

• KL (Frederik Fenger Petersen er tovholder) 

• Dansk Fjernvarme  

• Danmarks Almene Boliger (BL) 

 

4. Evt. 
Green Power Denmark spurgte departementet, om de kunne komme med en 

opdatering på arbejdet med køreplanen for energieffektivisering. Departementet 

overvejer, hvornår det giver bedst mening at følge op på denne forespørgsel.  

 


